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De Commissie voor Leefmilieu, Natuur, Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed be-
sprak op 19 februari 2013 het voorstel van resolutie betreffende de inzameling van röntgen- 
foto’s en ander materiaal via de containerparken.

1. Toelichting

Mevrouw Gwenny De Vroe licht het voorstel van resolutie toe. Zoals iedereen weet, is 
het selectief  inzamelen van diverse afvalfracties sterk ingeburgerd in Vlaanderen. Door 
nieuwe recyclagemogelijkheden breidt het aantal ingezamelde fracties steeds meer uit. In 
juli 2011 zijn verschillende containerparken bijvoorbeeld gestart met de inzameling van  
kurk, omdat dat materiaal in een beschutte werkplaats tot basisgrondstof voor isolatie- 
materiaal kan worden verwerkt.

Iedereen wordt thuis wel eens geconfronteerd met een stapeltje radiologische opnames of 
met oude filmrolletjes of fotonegatieven. Vaak weten mensen niet wat ze daarmee moeten 
doen en wordt dat materiaal gewoon meegegeven met de papierfractie, al dan niet versnip-
perd, of bij het restafval gegooid. Dergelijk zilverhoudend materiaal weggooien met het 
huisvuil is echter verboden. Het Vlaams reglement inzake afvalvoorkoming en -beheer 
(VLAREA) bepaalt dat röntgenfoto’s en andere fotonegatieven moeten worden ingeza-
meld met de kga-fractie (kga: klein gevaarlijk afval).

Tot enkele jaren geleden was dat misschien logisch, ook al omdat er in tegenstelling tot 
andere fracties geen terugnameplicht geldt voor dat soort materiaal. Intussen is de situatie 
echter grondig gewijzigd. Röntgenfoto’s bevatten immers 1 tot 5 percent zilver en precies 
naar dat zilver is er, net zoals naar alle andere edele metalen, een toenemende vraag. Zilver 
kent immers heel veel industriële toepassingen. De onderlaag van de foto’s bestaat meestal 
uit polyethyleentereftalaat (pet), een kunststof die ook kan worden gerecycleerd tot een 
nieuwe filmlaag, tapijtbodem enzovoort.

De toenemende vraag naar zilver leidt ertoe dat bedrijven erin geïnteresseerd zijn om rönt-
genfoto’s en andere fotonegatieven in te zamelen. Wereldmarktleider is het Duitse afval-
verwerkingconcern Remondis, dat deze fracties op grote schaal inzamelt bij ziekenhuizen, 
drukkerijen, foto-ontwikkelingslabo’s enzovoort. De inzameling en verwerking loont van-
af het ogenblik dat 10 kg kan worden samengebracht. Geen wonder ook dat bijvoorbeeld 
steeds meer opkopers van oud goud geld aanbieden voor röntgenfoto’s en filmnegatieven.

De bedoeling van het voorstel van resolutie is dat er, naar analogie van de batterij- 
inzamelingen en/of met de terugnameplicht voor vervallen geneesmiddelen via de apothe-
ken, in overleg met alle actoren een traject wordt uitgewerkt waardoor het inzamelen van 
röntgenfoto’s en andere filmnegatieven wordt aangemoedigd. De praktijk heeft ondertus-
sen voldoende aangetoond dat de Vlaming openstaat voor dergelijke acties en graag bereid 
is daaraan mee te doen. Daarbij kan volgens de indieners zowel een erg ruime inzameling, 
zoals bij batterijen, als een inzameling via specifieke kanalen als ziekenhuizen en fotogra-
fen worden overwogen. Uiteraard hoort volgens mevrouw De Vroe ook een inzameling als 
aparte en goed zichtbare fractie op de containerparken tot de mogelijkheden.

2. Bespreking

Mevrouw Tinne Rombouts stelt dat volgens haar informatie de inzameling van grote hoe-
veelheden röntgenfoto’s bij professionelen, zoals artsen en ziekenhuizen, vandaag al cor-
rect gebeurt. De vergelijking met batterijen gaat volgens het lid niet op, omdat batterijen 
in private huishoudens in veel grotere aantallen aanwezig zijn dan röntgenfoto’s. Er is dan 
ook een specifieke benadering nodig. In het tijdperk van de digitale fotografie worden ook 
steeds minder filmrolletjes gebruikt, merkt ze nog op. Een algemene bewustmakingscam-
pagne zal volgens haar dan ook minder baten opleveren dan de indieners van het voorstel 
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van resolutie verwachten. Tot slot wijst ze nog op de bestaande mogelijkheid om foto- 
materiaal in containerparken af te leveren.

De fractie van mevrouw Marleen Van den Eynde heeft eveneens vragen bij de organisatie 
van een nieuwe selectieve afvalstroom. Er zijn geen gegevens over de omvang, die inder-
daad door de digitalisering op termijn lijkt te zullen afnemen. Belangrijker is de bood-
schap te verspreiden om dergelijk materiaal af  te leveren in containerparken.

Ook mevrouw Tine Eerlingen verwacht een gestage vermindering van het fotomateriaal. 
Ook het gebruik van röntgenfoto’s is beperkt. Mocht het toch nodig zijn, kunnen de inter-
communales sensibiliseren voor een correcte inzameling van dit materiaal als kga.

Mevrouw Gwenny De Vroe beseft dat er bij de huishoudens minder röntgenfoto’s en film-
negatieven dan batterijen circuleren, maar dat neemt niet weg dat er vraag is naar het 
zilver dat ze bevatten. De indienster onderstreept dat het voorstel van resolutie niet op-
legt hoe de selectieve inzameling precies moet gebeuren. Concreet wordt gevraagd om “in 
overleg met alle actoren een traject op te starten dat ertoe moet leiden dat de fractie van 
röntgenfoto’s of andere filmnegatieven selectief  en laagdrempelig kan worden ingezameld, 
al dan niet door dat te koppelen aan een terug nameplicht”.

Mevrouw Marleen Van den Eynde vindt de aparte inzameling van afgedankte producten 
die belangrijke grondstoffen bevatten, altijd een goede zaak. Het is echter niet duidelijk 
hoe groot deze specifieke stroom is en wat er momenteel mee gebeurt na de inzameling bij 
het kga.

Mevrouw Tinne Rombouts herhaalt dat bij professionelen en andere instanties in de medi-
sche sector er al een aparte inzameling gebeurt door gespecialiseerde bedrijven.

Mevrouw Gwenny De Vroe zegt dat de indieners daar ook op wijzen in de toelichting. Het 
voorstel van resolutie gaat echter over het materiaal dat bij de huishoudens aanwezig is en 
nu via het kga wordt ingezameld. 

3. Stemming

Het voorstel van resolutie wordt verworpen met 8 stemmen tegen 2.
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